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§ 89 Stivrra ja lávdegottiid čilgehusat dievasčoahkkimii  

§ 89.2 Lávdegottiid čilgehusat dievasčoahkkimii 
 
 Áššegirjjit 
 - Stivrabeavdegirji 2023-05-03—05, § 75.5.2 
./. - Lávdegottiid čilgehusaid gitta cuoŋománnui 2023 
 
 
 Stivra mearridii miessemánu 3 - 5 beivviid 2023, § 75.5.1 
 
 ahte gieđahallat ášši stivračoahkkimis miessemánu 10 beaivvi.    
       _______________ 
 
 
  Stivra mearrida 
 
  ahte  geiget lávdegottiid čilgehusaid dievasčoahkkimii. 
 
 
 Stivra evttoha Sámedikki mearridit 
 
 ahte bidjat dieđuid áššebáhpiriidda.  
 
Paragráfa dárkkistuvvo dasttánaga 
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§ 89 Styrelsen och nämndernas redovisningar till plenum  

§ 89.2 Nämndernas redovisningar till plenum 
 
 Dokument 
 - Styrelseprotokoll 2023-05-03—05,  § 75.5.2 
./. - Nämndernas redovisningar till och med april 2023 
 
 
 Styrelsen beslutade den 3 – 5 maj 2023, § 75.5.1 
 
 att  behandla ärendet vid styrelsesammanträdet den 10 maj.    
       _______________ 
 
 
  Styrelsen beslutar 
 
  att   överlämna nämndernas redovisningar till plenum. 
 
 
 Styrelsen föreslår Sametinget besluta 
 
 att lägga informationen till handlingarna. 
 
Paragrafen justeras omedelbart 
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Rapport till plenum för Presidiet period 2023-01-13 – 2023-04-24 

 

Ledamot  Ersättare  
Daniel Holst Vinka 
Paulus Kuoljok 
Mona Persson 
Mari-Ann Nutti 

Presidiet har haft 2 protokollförda möten 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
2023-02-04 Jåhkåmåhkke Presidiesammanträde  
2023-03-22 Digitalt Arbetsmöte  
    

 

Presidiet har representerats på följande möten 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
2023-02-03 Jåhkåmåhkke Saminuorras 60års-jubileum, 

Samt representationsmiddag i samband med 
kulturministerns besök. 

 

2023-02-05 Jåhkåmåhkke Lunch vid Gállok med representanter från Nya 
Zeelands och Australiens ambassader. 

 

2023-04-04 Stuehkie Mottagande av Nya Zeelands utrikesminister.  
    

 
Daniel Holst Vinka presidiets ordförande 2023-04-24 
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Rapport till plenum för perioden 2023-01-01 – 2023-04-24 

Ledamot  Ersättare  
Ulla-Karin Sarri, ordförande Agneta Rimpi 
Naadja Östergren, vice ordförande Lilian Mikaelsson 
Åsa Blind   Johanna Njaita 
Märgge Uttjek  Lars Thomas Mangi 
Anne Madeleine Kuhmunen Lars-Miguel Utsi 
 

Under perioden 1 januari 2023 till 24 april 2023 har hållits ett antal möten inom olika 
områden. 

 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
    
20230419, 
20230421 

Digitalt Ordförandeberedning  
 

20230216 Digitalt  Språknämndens sammanträde §§4-16 
 

 

20230203 Jåhkamåhkke Ordförande deltar i ministermöte med 
kulturminister Parisa Liljestrand under Jokkmokks 
marknad  

 

20230202  Språknämnden Per capsulam §§ 1-3 
 

 

20230126 Girun Ordförandeberedning 
 

 

    

Giellalávdegoddi/Språknämnden 

I januari påbörjar Sametingets arbete med den årliga lägesrapporten över de samiska språken i 
Sverige, som Språkcentrum bearbetar och sammanställer. Språknämnden hålls informerad under 
arbetets gång och lämnar synpunkter. Lägesrapport: De samiska språken 2022 skickades in till 
regeringen i början av mars, och finns publicerad på Sametingets webbsida.  

I februari påbörjades planeringen med att få till stånd ett riksdagsseminarium där lägesrapporten 
över de samiska språken och dess situation presenteras för riksdagens ledamöter. Ordförande har 
tagit kontakt med olika riksdagsledamöter, som visat intresse för samiska språk och samiska frågor, 
med förfrågan om värdskap för Sametingets seminarium om samiska språk i riksdagens lokaler i 
Stockholm. Ordförande väckte frågan första gången med kulturministern under hennes 
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ministerbesök i Jokkmokk. I skrivandets stund pågår planering kring språkseminariet, efter 
positivt svar från riksdagsledamöterna Amanda Lind (mp) och Mirja Räihä (s).  

Minoritetspolitiska uppdraget återrapporterar varje år sitt uppdrag till Regeringskansliet. 
Språknämnden fick ta del av Sametingets separata del från rapporten minoritetspolitikens utveckling 
2022. Redogörelsen inkluderar även minoritet.se. Språknämnden ges möjlighet att komma med 
synpunkter på resultatdelsutkastet via mail och komma med synpunkter på utkast till slutversion av 
uppföljningsrapporten via mail.  

Språkpolitiska strategin färdigställdes efter remisstiden i december 2022. Språknämnden är enig om 
att  strategin är färdig att överlämnas för beslut. I avvaktan på översättning av inledningen till alla 
fem samiska språk – som blev klar i januari 2023 -  beslutade nämnden att beslut sker per capsulam 
då översättningen är klar. Språknämnden beslutar per capsulam överlämna språkpolitiska strategin 
till styrelsen för beredning 2023-02-02. Styrelsen beslutar 2023-03-28—30 att överlämna 
språkpolitiska strategin till plenum för beslut, och föreslår plenum besluta att anta språkpolitisk 
strategi.  

Ordförande fortsätter kontakten med språkansvariga för Sametingen i Norge och Finland, 
och representera Sametinget i  GTF IDIl 2022-2032, samt Advisory board till Styrkommittén i 
Arktiska rådet. 

F.ö  har ordförande haft kontakt med riksdagsledamöter, språkavdelningen och 
nämndsledamöter, samt intervjuer med media. 
 
Åvddåulmusj/ Ordförande 
Ulla-Karin Sarri 
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Redovisning till Plenum för perioden 20230224- 20230424 
 
                                                 Kulturnämndens redovisning 
 
Ledamot                                                                 Ersättare 
 
Stefan Larsson, ordförande (JoF)                       Jon Sarri (JoF) 
Marita Granström (JoF)                                       Louise Skerk (JoF) 
Marina Nilsson Ederlöv  (VU)                              Michael Eriksson (VU)  
Aslat Simma (SAR)                                                 Erik Fannki (SAR) 
Pavva Pittsa (G)                                                      Marika Renhuvud (G) 
 
 
Kulturnämnden har haft tre protokollförda möten 
28/2 digitalt  Kulturpolitiskt handlingsprogram, verksamhetsbidrag samisk idrott 
22/3 digitalt  Kulturpolitiskt handlingsprogram 
21/4 digitalt  Kulturpolitiskt handlingsprogram 
 
Nämnden har jobbat med det kulturpolitiska handlingsprogrammet gällande 2023-2025. 
*Viktigt var att alla mål och insatser framgår tydligt. 
*Att den nya strukturen känns bra och fungerar. 
*Har vi glömt något viktigt eller finns det något som inte ska vara kvar. 
Dessa punkter har legat i fokus när processen gick in i sitt slutskede. Till sist har vi kommit fram 
till att vi nog är nöjda med arbetet och hur det har processats fram. 
Den allra sista handen läggs på dokumentet 25/4 alltså en dag efter att redovisningen ska in till 
kansliet för vidare granskning. Förhoppningsvis känner vi oss nöjda och den hinner in till Plenum 
i Arvidsjaur via styrelsen. 
 
Ordföranden har deltagit på följande möten. 
 
13/4 möte med region Jämtland / Härjedalen m fl angående Gaaltijes behov av medel för 2023. 
 
Sametinget finansierar Gaalttije med årligt verksamhetsbidrag som de ansöker om. Utöver det 
finns möjlighet att ansöka om projektbidrag. Sametinget tar inget ansvar för verksamheten i övrigt. 
Finansieringen är endast för ett år i taget, bidraget för 2023 är redan fördelat. Sametinget äskar om 
mer medel årligen för all samisk kulturverksamhet, utan att lyfta fram någon aktör särskilt. Samisk 
kultur behöver mer medel för att utvecklas, vilket påpekas i årsredovisning och budgetunderlag till 
regeringen. 
 
24/4 representerar ordföranden sametinget i Luleå. Regeringens kulturutskott är på besök i 
länsresidenset. 
 
Kulturnämndens ordförande Stefan Larsson 
 

 
 
 

 



Sametingets Näringsnämnd – redovisning perioden 1 januari 2023 – 31 
mars 2023, rapport nr 6. 
 

Sametingets Näringsnämnd 

 
Ordinarie:   Ersättare: 
Veronika Håkansson, ordförande Birgitta Pouno 
Carola Fjällström, vice ordförande  Lilian Mikaelsson 
Jan Rannerud  Nils-Johan Rannerud 
Ingrid Inga   Elli-Mari Lundgren 
Nils-Johan Labba  Nila Jannok 
 
 

2023  Näringsnämndens sammanträden  

15 februari Näringsnämnden håller sammanträde i Arvidsjaur 
  
27 mars Näringsnämnden håller hybridmöte 
    
 

2023  Övrigt 

27 januari Ordförande och Jan Rannerud deltar i Workshop: Hur kan forskning 
bidra till livskraftiga samiska näringar? 

 
 
 
 
För Näringsnämnden 
 
Veronika Håkansson 
Ordförande 
 
Ledamöter 
Carola Fjällström, vice ordförande 
Jan Rannerud 
Ingrid Inga  
Nils Johan Labba 
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Rapport till Plenum 

Rennäringsnämnden för period 2023-01-19 – 2023-04-30 

 
Rennäringsnämnden 
 

 
2021 - 2025 

  

 
Ordinarie 

 
Ersättare 

  

 
Jan Rannerud, ordförande 

 
Henrik Andersson 

  

Martin Lundgren, v ordförande 
Torkel Stångberg 
Anders Erling Fjällås 
Marita Stinnerbom 

Jonas Larsson 
Erik Östergren 
Birgitta Andersson 
Anders Svonni 

  

   
    

Rennäringsnämnden har haft ett protokollfört möte 

 
Datum 

 
Ort 

 
Kommentar 

 
Bilaga 

2023-01-27 
2023-02-27 

Digitalt 
Digitalt 

Panelsamtal om samiska näringar - SLU 
Möte med Ildikó Asztalo om samiska näringar 
och rovdjur 

 
 

2023-03-09 Stockholm Möte med samverkansrådet, mellersta om 
resultatet av årets vargjakt 

 

2023-03-14 Stockholm Myndighetsdialog  
2023-04-03 
2023-04-11 
 
2023-04-13 
 
2023-04-23-
25 

Digitalt 
Digitalt 
 
Digitalt 
 
 
Östersund 

Ordförandeberedning 
Möte med kansliet om beslut 
skadeförebyggande 
Genomgång av ärenden om 
skadeförebyggande 
 
Möte med Rennäringsnämnden 
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Arbetet med de aktuella och kommande frågorna som ligger inom rennäring 
fortsätter särskilt inriktat mot infrastruktur. Fortsatta digitala möten mellan kansli 
och ordförande om skadeförebyggande åtgärder vid vargangrepp. 
 
Det ekonomiska läget för budgetåret ser bra ut då omfattningen av denna säsongs 
beteskris verkar bli avsevärt mindre än de senaste åren. Det innebär att fler projekt 
till samebyar kan beviljas. Däremot ökar kostnaderna för personal närmare nivån 
2007.   
 
Konsultationsordningen innebär en betydande belastning på kansliets tjänstemän 
och redan nu tvingas man prioritera bland de ärenden som kommer. Vi har tagit upp 
frågan med Näringsdepartementet men har ingen lösning för närvarande. 
 
Rovdjursfrågan är viktig och vi har nu fortsatt lyft problemet med att skador inte 
ersätts fullt ut. Vår åsikt har mottagits positivt och fortsatta möten angående en 
marknadsmässig ersättning för rovdjursskador sker fortsatt.  
Anslaget ska ses över. Budgetunderlaget som Sametinget lämnat in de senaste åren 
är den nivå som diskuteras. Till hösten är en förordningsförändring förvarnad, hur 
den landar vet vi ännu inte. 
 
Detsamma gäller för den kraftigt ökande kostnaden för skadeförebyggande åtgärder 
där införande av toleransnivåverktyget är en viktig del för minskande skador 
långsiktigt. 
Nya lägre nivåer är på väg vad avser antal rovdjur inom varje art vilket vi menar är 
en nödvändighet för att nå någon form av lönsamhet för rennäringen. 
 
Sametingets inställning är fortsatt att vargföryngringar inom renskötselområdet inte 
ska finnas. Naturvårdsverket verkar för att de så kallade referenstalen sänks. 
 
Sametinget har under myndighetsdialogen lyft behovet av ett klimatstöd, skador 
som inte ersätts via Sametingets ordinarie katastrofskadeskydd lyftes fram, 
naturbaserad renskötsel, statens energipolitik som gett höga energipriser och 
allmänna fördyringar bereds fortfarande. Det är tydligt att anslaget behöver en  
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permanent höjning för att hantera omvärldsfaktorer med grön omställning och 
förändrat klimat. 
 
Läget just nu är relativt stabilt för rennäringen och många samebyar har upplevt en 
bättre vinter än på många år vilket är glädjande.  
 
En översyn av föreskrifterna sker nu med tanke på nya förutsättningar med lång 
skarperiod och ett utdraget stödbehov. Vi anpassar riktlinjerna så att vi kan agera 
snabbt vid utbetalningar av extra stöd. De nya förordningarna kommer att avgöra 
hur dessa ändras. 
 
Ekonomiskt ser det trots allt ganska bra ut för renägarna med fortsatt höga 
avräkningspriser. 
 
Kan vi fortsatt minska rovdjurstrycket kommer det att visa hur lönsam rennäringen 
kan vara när huvuddelen av intäkterna går tillbaks till renägaren/företaget. 
 
 
 
Rennäringsnämndens ordförande 
Jan Rannerud 
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Rapport till plenum  

Maj-2023 

Ledamot  Ersättare  
Margareta Påve, ordförande Joakim Påve 
Helena Dådring, vice ordförande Jonathan Olsson Sagelind  
Karen-Ann Hurri  Marianne Gråik 
Julia Omma   Mariann Lörstrand Blind 
Anders Axelsson  Agneta Rimpi 

Hälso-, äldre- och idrottsnämnden har haft 2 protokoll förda möten.  

I Luleå hölls ett fysiskt möte den 20-21 mars 2023. 

Ett Digitalt möte hölls 2023-04-19 

2023-03-20-21    Sammanträdesprotokoll 2023:1 

2023-04-19    Sammanträdesprotokoll 2023:2 

 Video möte den 19/4-23 med Sofia Kling 

Sofia informerade om arbetet i kunskapsnätverk 

 

Delmål:1 En hälso och sjukvård där det samiska kulturförståelsen är en självklarhet. 

Delmål:2 Stöttar en språk och kultur anpassad hälso och sjukvård 

Delmål:3 Samiska språk används och samisk kultur är synlig 

Delmål.4 Samisk hälso forskning och kunskapsutveckling främjas 

Delmål:5 Sverige har ett centrum för samisk hälsa. 

Ett video möte den 19/4-23 med Linnea Persson 

  

Linnea informerade om Jämnställdhet ett regeringsuppdrag   under 2021-2024 att arbeta 
med främjande åtgärder för jämnställdhet i det samiska samhället och att förebygga och 
bekämpa mäns våld mot samiska kvinnoro och flickor. Budgett  1,8 milj  

Kunskapsunderlag: 

Bristande kunskap om samer i majoriterssamhället. 

Umeå universitet som samarbetspar 

Hälsa-,Äldre och idrottsnämndens 

 Ordförande Margareta Påve   
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Ordförande har kontinuerligt möten och kontakter med kansli gällande beredning av 
ärenden, samråd och nämndsmöten. 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
 
 

   

    
 

Margareta Påve 

Hälso-, äldre- och idrottsnämndens ordförande 
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Rapport till plenum Nämnden för Sameskolstyreslen för period 2023-01-01 –2023-
04-23 

Ledamot  Ersättare  
Kerstin Lingebrant Vinka, ordförande 
Sigrid Stångberg, vice ordförande  
Lilian Mikaelsson 
Michael Teilus 
Lars Miguel Utsi 
 

Nämnden för Sameskolstyrelsen har haft 2 protokollförda möten 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
2023-02-07 Jokkmokk Fysiskt möte  
2023.02-08    
    
2023-02-16  Digitalt möte  
    

 

På nämndens möte i Jokkmokk den 7 och 8 februari redovisades Sameskolstyrelsens 
Regleringsbrev. 

Årsredovisning för 2022, budgetunderlag för 2024-2026, redovisning av miljöledningsarbete 
samt redovisning av uppdraget Språkförstärkande åtgärder inom myndigheten föredrogs. 
Lokalförsörjning vid sameskolan i Dearna diskuterades. 

På det digitala mötet 2023-02-16 beslutades om årsredovisning, budgetunderlag 2024-2026 
och redovisning av miljöledningsarbetet i statlig myndighet. 

Ordförande/vice ordförande deltagit på följande möten 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
2023-01-23-
25 

Jokkmokk Vice ordförande deltog när Skolverkets GD och 
medarbetare var på studiebesök på förskola och skola i 
Jokkmokk. 

 

    
2023-02-13 Stockholm Ordförande var inbjuden att träffa skolminister Lotta 

Edholm och statssekreterare i Stockholm. 
 

    
2023-02-28 Jokkmokk Ordförande och Lars Miguel Utsi deltog när skolminister 

Lotta Edholm och utbildningsråd var på studiebesök på 
förskola och skola i Jokkmokk. 
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2023-03-29 Stockholm Ordförande deltog på Myndighetsdag på 
Utbildningsdepartementet. 

 

    
 

Nämnden för Sameskolstyrelsen, ordförande  

Kerstin Lingebrant Vinka 



 

 

 

Sametingets valnämnds redovisning 20230111-20230430 

 

Ledamöter sametingets valnämnd 

Ordinarie   Ersättare 

Jennie Granberg ordf  Lars Stenberg 

Louice Skerk   Agneta Rimpi 

Ulla Alvarsson  Anita Grimval 

Marianne Gråik  Åsa Blind 

Per Mikael Utsi  Tomas Unga 

Paulus Kuoljok  Torkel Stinnerbom 

Sten Wälitalo   Rolf Olsson 

 

Ordförande har under perioden tillsammans med kansliet berett 40st nya ansökningar till 

sameröstlängden, samt fortsatt beredning av tidigare ansökningar 

Ordförande har under perioden arbetat med förslag till remissvar tillsammans med kansliet 

gällande DS2023:4 

Ordförande beredning inför valnämndsmöte tillsammans med kansliet 

Valnämnden genom Sten Välitalo och Marianne Gråik deltog vid en insats för att få fler att 

registrera sig till röstlängden  under Jokkmokk marknad  

 

20230314-16 Valnämndsmöte  

 

 

 

 

 

Jennie Granberg ordf Sametingets valnämnd 
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Rapport till plenum Ungdomsrådet för period 2023-14-01—2023-24-04 

 

Ledamot  Ersättare  
Johannes Rimpi Heinonen, ordförande         Karolina Rimpi Heinonen               

Hilda Granberg                                           Paulus Jonsson 

Elle Eriksson                                                Nils-Johan Rannerud 

Maria Unnes, v.ordförande                       Brita Persson 

Terese Labba                                                Julia Omma 

 

 

 

Ungdomsrådet har haft 2 protokollförda möten 

 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
22/02 Umeå Sammanträde  
17/04 Digitalt Sammanträde  
    
    
    
    
    
    
    
    

 

Tyngd för möten under perioden har varit SPR-N konferens med fokus på resolutionsarbete.  
Förutom resolutionen så har ett antal föreläsningar och workshop planerats. Ett antal möjliga 
föreläsare och organisationer har kontaktats där då teman för dagarna till ära som tidigare nämnt ska 
knytas till samisk hälsa och grön kolonialism. Arbete har även utförts gällande rådets äskanden och 
verksamhetsplan. 
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Ordföranden deltagit på följande möten 

Datum Ort Kommentar Bilaga 
24/1 Umeå SPR-N x 
24/2 Digitalt SPR-N  
8/3 
13/3 

Digitalt 
Digitalt 

Arbetsmöte med SPR-N 
Åhörare vid SPR sammanträde 

 

27/3 Digital SPR, presenterade ungdomskonferensen   
    
    
    
    
    
    

 

 Ungdomsrådets  ordförande Johannes Rimpi Heinonen 
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